

Museum Assistant – Summer Student (2025)* [EN/FR]

About the Yale Historic Site:

Located in the Fraser Canyon town of Yale, British Columbia, the Yale Historic Site is a place where Canadian history comes alive. Operated by the Forager Foundation, the site preserves and interprets Yale's pivotal role during the Fraser River Gold Rush. Visitors can explore the Creighton House Museum, the Ward House, the historic St. John the Divine Church, and the On Lee Property while enjoying a variety of cultural programs and interactive tours. Surrounded by the natural beauty of mountains and the Fraser River, the site offers a unique blend of history and nature.

Job Description

We're looking for a **Museum Assistant** to join our team for a summer filled with history, learning, and community engagement. This role offers hands-on experience in heritage preservation and public programming in a supportive, dynamic environment.

Key Responsibilities

Working under the supervision of the Museum Coordinator, the Museum Assistant will:

- Lead engaging guided tours and interact with visitors.
- Assist with the care and preservation of artifacts and archival materials.
- Create engaging content for social media and respond to comments/messages.
- Support the planning and execution of special events and community programs.
- Participate in professional development and training sessions.
- Contribute to administrative and basic maintenance tasks as required.



Employment Details

- **Pay:** \$20.00–\$21.00 per hour.
- **Duration:** May, 2025 – August 2025.
- **Hours:** Approximately 35 hours per week.
- **Job Type:** Full-time, Seasonal.
- **Contract Length:** 16 weeks.
- **Location:** *In-person* at the Yale Historic Site.
- **Schedule:** Must be available to work weekends.
- **Benefits:** On-site parking is available.

Accommodation Option: A room may be available at the staff house located on the museum property. If selected, the Forager Foundation will cover 50% of the cost, and the student will pay \$250/month.

Qualifications

Eligible applicants must:

- Be enrolled in a secondary or post-secondary institution in a relevant field such as Art, History, Art History, Museum Studies, Cultural Studies, Tourism, Anthropology, or Education. Students from other disciplines with a strong interest in heritage work are welcome to apply.
- Be between 16 and 30 years of age at the start of employment.
- Be a Canadian citizen, permanent resident, or have refugee status (*students on temporary visas are not eligible*).
- Be legally entitled to work in Canada with a valid SIN.
- Demonstrate strong communication skills and a commitment to public engagement.
- Possess basic computer skills and familiarity with Microsoft Office and social media platforms (e.g., Instagram, Facebook, X, TikTok).
- Have a genuine interest in Canadian history, museums, and cultural programming.

Commitment to Inclusion

We welcome and encourage applications from people of all backgrounds, including First Nations, LGBTQIA2S+, racialized communities, and persons with disabilities. We are committed to fostering a respectful and inclusive workplace.



How to Apply

You can apply through this platform. Also, you can send resume and cover letter to: info@foragerfoundation.com

- Subject line: *Museum Assistant – Summer Student 2025 Application.*

You may apply directly through the Young Canada Works platform.

Application Deadline: April 15, 2025

Expected Start Date: May 12, 2025

Learn more about us at:

<https://historicyale.com/>

<https://www.foragerfoundation.com/>



Assistant(e) de musée - Étudiant(e) d'été (2025)*

À propos du site historique de Yale :

Situé dans la ville de Yale, dans le canyon du Fraser, en Colombie-Britannique, le lieu historique de Yale est un endroit où l'histoire canadienne prend vie. Géré par la Forager Foundation, le site préserve et interprète le rôle central de Yale pendant la ruée vers l'or du fleuve Fraser. Les visiteurs peuvent explorer le Creighton House Museum, la Ward House, l'église historique St. John the Divine et la propriété On Lee, tout en profitant d'une variété de programmes culturels et de visites interactives. Entouré par la beauté naturelle des montagnes et du fleuve Fraser, le site offre un mélange unique d'histoire et de nature.

Description du poste

Nous recherchons un(e) **assistant(e) de musée** pour rejoindre notre équipe pour un été rempli d'histoire, d'apprentissage et d'engagement communautaire. Ce poste offre une expérience pratique de la préservation du patrimoine et de la programmation publique dans un environnement dynamique et favorable.

Principales responsabilités

Sous la supervision du coordinateur du musée, l'assistant(e) de musée devra.. :

- Diriger des visites guidées attrayantes et interagir avec les visiteurs.
- Aider à l'entretien et à la préservation des artefacts et des documents d'archives.
- Créer du contenu attrayant pour les médias sociaux et répondre aux commentaires/messages.
- Soutenir la planification et l'exécution d'événements spéciaux et de programmes communautaires.



- Participer à des séances de formation et de développement professionnel.
- Contribuer aux tâches administratives et d'entretien de base, le cas échéant.

Détails de l'emploi

- Rémunération : 20,00 \$ - 21,00 \$ de l'heure.
- Durée de l'emploi : Mai 2025 - août 2025.
- Heures de travail : Environ 35 heures par semaine.
- Type d'emploi : Temps plein, saisonnier.
- Durée du contrat : 16 semaines.
- Lieu de travail : *En personne* sur le site historique de Yale.
- Horaires : Doit être disponible pour travailler les week-ends.
- Avantages : Un parking est disponible sur le site.

Possibilité d'hébergement : Une chambre peut être disponible dans la maison du personnel située sur la propriété du musée. Si cette option est retenue, la Forager Foundation couvrira 50 % des frais et l'étudiant paiera 250 \$ par mois.

Conditions d'admission

Les candidats éligibles doivent

- L'anglais est obligatoire.
- Être inscrits dans un établissement secondaire ou post-secondaire dans un domaine pertinent tel que l'art, l'histoire, l'histoire de l'art, les études muséales, les études culturelles, le tourisme, l'anthropologie ou l'éducation. Les étudiants d'autres disciplines ayant un intérêt marqué pour le travail sur le patrimoine sont les bienvenus.
- Être âgé de 16 à 30 ans au début de l'emploi.
- Être citoyen canadien, résident permanent ou avoir le statut de réfugié (*les étudiants titulaires d'un visa temporaire ne sont pas admissibles*).
- Être légalement autorisé à travailler au Canada et posséder un NAS valide.

- Faire preuve de solides compétences en communication et d'un engagement envers le public.
- Posséder des compétences informatiques de base et être familier avec Microsoft Office et les plateformes de médias sociaux (par exemple, Instagram, Facebook, X, TikTok).
- Avoir un véritable intérêt pour l'histoire du Canada, les musées et les programmes culturels.

Engagement en faveur de l'inclusion

Nous accueillons et encourageons les candidatures de personnes de tous horizons, y compris les Premières Nations, les LGBTQIA2S+, les communautés racialisées et les personnes handicapées. Nous nous engageons à favoriser un milieu de travail respectueux et inclusif.

Comment postuler

Vous pouvez postuler sur cette plateforme. Vous pouvez également envoyer votre CV et votre lettre de motivation à : info@foragerfoundation.com

- Objet : Assistant(e) de musée - Candidature pour l'été 2025
Assistant(e) de musée - Demande d'emploi pour étudiant(e) d'été 2025.

Vous pouvez postuler directement sur la plateforme de Jeunesse Canada au travail.

Date limite de candidature : 15 avril 2025

Date de début prévue : 12 mai 2025

Pour en savoir plus sur nous :

<https://historycyale.com/>

<https://www.foragerfoundation.com/>

